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به گفته معاون ســازمان صنعت، معدن و تجارت استان تهران در نیمه 
نخست امسال بیشترین شکایات در حوزه کالایی مربوط به گرانفروشی در 

حوزه نان بوده است. 
مجتبی شیرقاضی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: براساس آمار به دست آمده از 
سامانه 124، فروش اجباری نان های کنجدی که قیمت بالاتری دارند و گرانفروشی 
در نان و میوه به ترتیب رتبه اول و دوم را در میزان شکایات مردمی در نیمه اول سال 

جاری به خود اختصاص داده است.
وی با بیان اینکه در بخش خدمات، بعد از تعمیرگاه های خودرو و رســتوران ها، 
بیشترین شکایات مربوط به صنف آرایشگران مردانه بود توضیح داد: فردی که از یک 
واحد صنفی شکایتی دارد، اگر شاکی خصوصی باشد باید با مدارک و مستندات موجود 
و فاکتور رسمی به صورت حضوری به سازمان صنعت، معدن و تجارت استان مربوطه 
مراجعه کرده و در صورت بررسی و تحقق موضوع شکایت برای رسیدگی و اعلام نظر 

قاضی به سازمان تعزیرات حکومتی ارسال می شود.
وی افزود: کســانی که فقط می خواهند گزارشی از تخلفی ارائه دهند می توانند 
با ســامانه 124 تماس بگیرند و پس از دریافت کد هفت رقمی از اپراتورها به فاصله 
24 ســاعت بعد با ارائه کد هفت رقمی از طریق ســامانه 124 روند شکایت خود را 
پیگیری کنند. معاون نظارت و بازرسی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان تهران 
در عین حال بیان کرد: عمده شکایت از واحدهای صنفی مربوط به عدم درج قیمت و 

صدور فاکتور و پس از آن گرانفروشی است.

عضــو هیئــت رئیســه 
اشتغال  و  تولید  فراکســیون 
مجلس از فاصله 8 برابری قیمت 
از  برخی محصولات کشاورزی 

مزرعه تا مغازه خبر داد.
محمد اســماعیل نیا از فرآیند 
توزیــع کالا بــه عنــوان یکی از 
مهمتریــن عواملی که می تواند در 
زنجیره عرضه بر سطح هزینه های 
تمام شده کالاهای نهایی تأثیرگذار 

باشد، نام برد.
این عضو کمیسیون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس گفت: 
سازماندهی بسیار سنتی و نامناسب 
نظــام توزیع کالاها در کشــور ما 
متأســفانه هزینه های بسیاری بر 
مصرف کننــدگان نهایی تحمیل 
می کند، به گونه ای که سود مناسبی 
نصیب تولیدکنندگان اصلی کالاها 
نمی شــود و بخش اعظم افزایش 

قیمت کالاها که ناشــی از فرآیند 
واسطه گری و توزیع است، نصیب 
دلالان می شــود تا جایــی که به 
عنــوان مثال در برخــی از موارد 
قیمت محصول خریداری شــده از 
کشاورزان یک هشتم قیمتی است 
کــه آن محصول در مغازه فروخته 

می شود.
نماینــده کاشــمر در مجلس 
از عدم کارکرد مناســب شــبکه 
توزیع به عنوان عاملی که ســبب 
گرانتر شدن کالاها و خدمات ارایه 
شده، ایجاد نارضایتی، شکل گیری 
انتظارات غیرعقلانی، نوسانات شدید 
قیمت ها، اتلاف منابع، کاهش قدرت 
خرید و شکل گیری شبکه های غیر 
رســمی توزیع در کشور را در پی 

دارد، ذکر کرد.
بــه گــزارش ایرنــا، محمــد 
اسماعیل نیا همچنین اظهار داشت: 

در حالی که مالیات بر ارزش افزوده 
یکی از چالش های صنعت و تولید 
داخلی اســت تمام صادرکنندگان 
دنیــا از مالیات معاف هســتند و 
مالیات بر ارزش افزوده کالا را هم 
تقریباً در همان گمرک زمانی که 
محصول خارج می شــود، دریافت 

می کنند.
وی با اشاره به معافیت صادرات 
براساس قانون برنامه پنجم توسعه، 
افزود: به موجــب این قانون دولت 
مکلف اســت که مالیــات بر ارزش 
افزوده دریافتی را به صادرکنندگان 
آنها بازگرداند. براســاس ماده 10 
قانون بودجــه 93 ســازمان امور 
مالیاتی و ادارات تابعه در اســتان ها 
مکلف شــده اند مالیــات بر ارزش 
افزوده اخذ شــده از صادرکنندگان 
مواد معدنــی و کالاهای غیر نفتی 
را حداکثــر 15 روز پــس از ارایه 

برگ ســبز گمرکی و تأیید گمرک 
جمهوری اسلامی ایران عودت دهند.

وی ادامه داد: این در حالیست 
که به گفته صادرکنندگان و فعالان 
بخش خصوصــی و حتی اعتراف 
مسئولان دولتی، این حکم قانونی 
به درســتی اجرا نشــده و تاکنون 
وعده های مکرر مبنی بر تســریع 
در اســترداد مالیات ارزش افزوده 
صادرکنندگان عملی نشده است. به 
گفته وی، تأخیر در استرداد مالیات 
بر ارزش افزوده کالاهای صادراتی، 
با کاهش رشد صادرات غیر نفتی، 
مشکلاتی را نیز از جهت نقدینگی 
برای صادرکنندگان ایجاد می کند.

از  همچنین نماینده کاشــمر 
حجــم بالای قاچاق در کشــور به 
عنوان یک تهدید جدی بر سر راه 
تجارت آزاد نام برد که هزینه های 
زیادی را بر بدنه اقتصادی کشــور 

تحمیل کرده است.
بــه گفته وی؛ قاچــاق کالا از 
یکسو درآمدهای گمرکی و مالیاتی 
دولت را کاهــش داده و از طرفی 
ارز، فرار  ســبب خروج بی حاصل 
گسترده سرمایه ها، افزایش بیکاری 
و کاهش تولیدات صنعتی داخلی 

می شود.
این عضو شورای پژوهشی مرکز 
پژوهش های مجلس، ادامه داد: عدم 
نظــارت دقیق مراجــع ذیربط در 
بخش مبارزه با قاچاق کالا، افزایش 
فعالیت هــای مرتبط با قاچاق کالا 
را در پی داشــته است؛ موضوعی 
که در حال حاضر به چالش جدی 
برای تولیدکنندگان داخلی تبدیل 

شده است.
عضو هیئت رئیسه فراکسیون 
تولید و اشــتغال مجلس در ادامه 
اظهــارات خود، به شــرایط رکود 

تورمی ســال های 91 و 92 اشاره 
کرد که در پی رکود اقتصادی عمیق 
در کشور و کاهش شدید در قدرت 
خرید مــردم، دولت جدید اولویت 
سیاست های خود را بر کاهش نرخ 

تورم قرار داد.
به اعتقاد اســماعیل نیا؛ اگرچه 
کاهش تــورم مطلوب اســت اما 
سیاست های انقباضی تعمیق رکود 
را در پی داشــته است؛ به گونه ای 
که با بــه تعویق افتادن خریدهای 
بسیاری از مصرف کنندگان، فروش 
بنگاه های تولیدی با کاهش جدی 

روبرو شده است.
وی با نامتناســب دانستن نرخ 
سود تســهیلات بانکی، نرخ سود 
کشورهای  در  تســهیلات  سپرده 
صاحب صنعت را مورد اشاره قرارداد 
که در این کشورها این نرخ تنها یک 
تا دو درصد بالاتر از نرخ تورم است.

عمران  شرکت  مدیرعامل 
و بهســازی شــهری از کند 
بافت های  نوسازی  شدن روند 
اخیر  فرســوده در  دو سال 

خبر داد.
محمدسعید ایزدی در گفت وگو 
با ایســنا اظهار داشت: در دو سال 
اخیر تخصیص های بانک ها کمتر 
از 10 درصد بوده و روند نوسازی 
بافت های فرسوده کند شده است. 
اگرچه در تهــران بین 20 تا 25 
درصد از بافت های فرسوده نوسازی 
شده ولی متوسط کشور، پایین و 
حدود 10 تا 12 درصد اســت که 
امیدواریم بــا تخصیص به موقع 
تســهیلات و کمک هایــی که به 
شهرداری ها برای ارتقای زیرساخت 

می کنیم این ارقام افزایش یابد.

وی با اشــاره بــه اختصاص 
تسهیلات به بافت های فرسوده در 
بســته خروج از رکود گفت: مبلغ 
دو هــزار میلیــارد ریال به بخش 
بافت های فرسوده اختصاص یافته 
که این در واقع بخشی از تسهیلات 
مصوبه مهر ماه سال گذشته دولت 

است.
مدیرعامل شــرکت عمران و 
کرد:  بهسازی شهری خاطرنشان 
طبق آن مصوبه قرار بود ســالیانه 
300 هزار تســهیلات نوسازی به 
متقاضیان اختصاص یابد و دولت 
قبول کرده بود 9 درصد سود 21 
درصدی وام ها را به صورت یارانه 

اختصاص دهد.
وی تخصیص دو هزار میلیارد 
بافت های فرســوده را  بــه  ریال 

اولین اختصاص دولت به 55 هزار 
واحد عنوان و تاکید کرد: ســال 
1393 بانک هــا به 50 هزار واحد 
تســهیلات دادند که با اختصاص 
55 هزار تسهیلات فعلی این رقم 
در مجموع به حــدود 110 هزار 

واحد از 300 هزار واحد می رسد.
ایزدی با اشــاره به دو ســال 
گذشته که تســهیلات بافت های 
فرسوده قطع شده بود گفت: تحقق 
تســهیلات 110 هزار واحد برای 
رونق بخشی به مسکن به خصوص 
بهســازی و نوســازی بافت های 
فرسوده خیلی خوب است ولی ما 
امیدواریم که این رقم تا پایان سال 
به حداقل 50 درصد از 300 هزار 
واحد برسد و با بهتر شدن وضعیت 

منابع هر ساله افزایش پیدا کند.

معاون وزیر اقتصاد دوران اصلاحات گفت: این شــبهه وجود دارد که 
بسته ضعیف خروج از رکود دولت با حال و هوای انتخابات تنظیم شده باشد.
حیدر مستخدمین حسینی در گفت وگو با تسنیم درباره بسته خروج از رکود 
دولت اظهار کرد: در بسته اقتصادی خروج از رکود دولت، به بازارهای ارز، سرمایه، 
مسکن، تولید کالا، تشویق صادرات و... توجه نشده است. این بسته بخش کوچکی 
از سیاســت های پولی را دربر می گیرد و در حد بانک مرکزی است و نیاز به اعلام 

آن توسط دولت نبود.
وی تصریح کرد: بســته اقتصادی خروج از رکود، بســته ضعیفی بوده و فقط 
حوزه های سیاســت های پولی را نشانه رفته است. این شبهه وجود دارد که بسته 
خروج از رکود برای شــش ماهه دوم و با حال و هوای انتخابات تنظیم شده باشد 
و پس از آن عملا جنبه اجرایی نداشــته باشد.معاون حقوقی و امور مجلس وزارت 
امور اقتصادی و دارایی گفت: برای کالا و خودرو با وام 25 میلیونی که کیفیت لازم 
و مناسب ندارد و مردم را نیز زیر قرض می برد، در بسته فکر شده ولی برای مسائل 

مهم اقتصادی، فکر اساسی نشده است.
دولت با این بسته و طرح های مطرح در آن، ظاهرا به مردم محبت می کند ولی در 
عمل آنها را مقروض می کند. این نوع اقدامات در سطح کلان اثری روی رکود ندارد.
مستخدمین حسینی ادامه داد: بعد از رفع تحریم ها، مردم منتظر ورود کالاهای 
جدید هستند و دولت برای کم رنگ کردن این ذهنیت، سعی به ارائه کالاهایی مانند 
لوازم خانگی و خودرو کرده است. به نظر می رسد این طرح چندان مورد استقبال 
قرار نگیرد. در مورد مسکن نیز دولت تصمیم گیری هایی کرده تا وام مسکن افزایش 

یابد ولی در بسته پیشنهادی دولت به مسکن اشاره نشده است.
وی با بیان اینکه عملا دولت باعث شــد 60 میلیارد دلار ســرمایه مردم در 
بازار ســرمایه از بین برود گفت: نحوه تدوین و تصویب بســته اقتصادی خروج از 
رکود و سایه سنگین دولت بر آن و ترکیب اعضای شورای پول و اعتبار در جریان 
تصمیم گیری های مربوط به سیاســت های پولی و بانکی، نشان از باز بودن دست 
دولت در همه آنها دارد. همین نکته، نشــان از عدم اســتقلال بانک مرکزی دارد. 
هرچند اســتقلال 100 درصدی آرمانی است ولی استقلال در حد دیگر بانک های 

مرکزی جهان در این حوزه مورد انتظار است.

عضو هیئت رئیسه فراکسیون تولید و اشتغال مجلس اعلام کرد

فاصله 8 برابری قیمت محصولات کشاورزی از مزرعه تا مغازه

شهرســازی  و  راه  وزیر 
درباره پیشنهاد گرفتن عوارض 
برای تردد خودروها در جاده 
چالوس گفت: در حال حاضر 
قانونی برای اخذ عوارض تردد 
خودرو در ایــن جاده وجود 

ندارد.
عباس آخوندی درباره پیشنهاد 
گرفتن عوارض برای  تردد خودروها 

در جــاده چالوس اظهار داشــت: 
درحال حاضر قانونــی برای اخذ 
عوارض تردد خودروها در این جاده 
وجود ندارد و فعلا نیز قانونی مبنی 
بر اخذ آن در دستور کار وزارت راه 

و شهرسازی قرار ندارد.
وی ادامه داد: البته قانون اخذ 
عوارض برای آزادراه ها و در قطعه 4 
آزادراه تهران- شمال جریان دارد.

به گزارش فارس، پیش از این، 
یکی از مسئولان در راستای کاهش 
ترافیک محور کندوان، پیشــنهاد 
داده بــود بابت عبور از این جاده، 
اخذ عوارضی انجام شود تا ترافیک 

مسیر کاهش یابد.
وزیر راه و شهرسازی همچنین 
ضمن اظهار خرسندی از تصویب 
قانون دسترســی آزاد شهروندان 
به اطلاعات گفت: دسترسی آزاد 
شــهروندان به اطلاعات می تواند 
عــلاوه بــر جلوگیری از فســاد، 
مشارکت بسیار خوب مردم را نیز 

به دنبال داشته باشد.
وی یکی از نکات مهم دسترسی 
آزاد شــهروندان بــه اطلاعات را 
افزایش نرخ بهــره وری و کارآیی 

برشمرد.

وزیر راه و شهرسازی:

قانونی برای اخذ عوارض تردد در جاده چالوس نداریم
مدیر شرکت عمران و بهسازی شهری:

روند نوسازی بافت های فرسوده در 2 سال  اخیر کند شده است

بیشترین شکایات مردمی
 از واحدهای صنفی اعلام شد

مستخدمین حسینی:

پدافند  ســازمان  رئیــس 
غیرعامل با اشــاره سند منتشر 
شده از سوی آمریکایی ها درباره 
رویکرد جدید آنها در جنگ نرم، 
به سوءاســتفاده دشمن  نسبت 
از اطلاعات کاربران شــبکه های 

اجتماعی هشدار داد.
به گزارش فارس، سردار غلامرضا 
جلالی روز گذشته و در هفته پدافند 
غیرعامل در همایشــی به این نام در 
وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
اظهار داشــت: براســاس سندی که 
رابرت گیتز، وزیر دفاع پیشین آمریکا، 
منتشر کرده آمریکایی ها معتقدند که 
رویارویی نظامی ایران و آمریکا برای 

آنها پرچالش خواهد بود.
جلالی خاطر نشــان کرد: بخشی 
از ایــن رویکــرد در ایــران در حال 
شــکل گیری اســت که مقام معظم 
رهبری از آن به عنــوان »نفوذ« یاد 

می کند.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل 
اظهار داشــت: اکنون منطق توسعه 
آزادی های شبکه های اجتماعی یا نهی 
کردن اقدامات سلبی ایران در این باره 

از سوی دشمن قابل توجیه است.
وی گفت: آنها با انتقال شبکه های 
اجتماعی به گوشــی های همراه برای 
تاثیرگذاری بر افــکار عمومی تلاش 

می کنند.
ایجاد تکالیف حکومتی

در حوزه سایبری
جلالــی با بیــان اینکه جنگ در 
حوزه ســایبر به عنوان یک اقدام بشر 
دوستانه در حال اتفاق است، گفت: باید 
تکالیف حکومتی در حوزه سایبری را 

ایجاد کنیم.

وی توضیح داد: اینکه شیب تند 
بگیریم، تا تهدیدهــا ما را فرا بگیرد، 
منطقی نیســت، بلکه بایــد مطالعه 
آینده پژوهی درباره فضای ســایبری 

داشته باشیم.
جلالی تأکید کرد: یک نقشه راه 
می تواند بــه هم افزایی ملی در حوزه 

سایبری کمک کند.
پراکندگی متولیان

 امنیت سایبری
مــوازی کاری  رد  بــا  جلالــی 
سازمان های مختلف در حوزه امنیت 
سایبری گفت: تفاهمی برای تجمیع 

متولیان امنیت سایبری نشده است.
حــوزه  در  داد:  توضیــح  وی 
دســتگاه های امنیتی فعال در حوزه 
دفاعی این تجمیع انجام شــده است، 
اما این تجمیع در حوزه امنیت انجام 
نشده است. رئیس ســازمان پدافند 
دســتگاه های  داد:  توضیح  غیرعامل 
فعــال در حوزه امنیت ســایبری به 
تفاهمی که بتواند ســاختار متحدی 
ایجاد کنند، نرســیده اند و با توجه به 
حوزه های مختلف امنیت سایبری هر 
یک در بعُد خود فعالیت می کنند، برای 
مثال دستگاه فرهنگی در حوزه امنیت 

فرهنگی فعالیت می کند.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل 
کشور ادامه داد: هم اکنون اگر 10 مقام 
کشور دور هم جمع شوند، تا در حوزه 
سایبر تصمیم گیری کنند 11 تعریف 
از حوزه سایبر دارند و اینکه نتوانی بین 
مسئولان درک درستی از حوزه سایبر 

داشته باشیم، یک ضعف ملی است.
اهداف شبکه های اجتماعی

 از جمع آوری اطلاعات
جلالی درباره اهداف شــبکه های 

اجتماعی و پیام رسان ها از جمع آوری 
اطلاعــات کاربران، توضیــح داد: از 
در شــبکه های  اطلاعات  جمع آوری 
اجتماعی، بیگ  دیتا )اطلاعات حجیم( 
تولید می شوند که ثروت ملی کشورها 
از تجمیع دیتاها تولید می شود و شکل 

می گیرد.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل 
کشــور افزود: سرمایه آینده، مالکیت 
اطلاعات اســت و معمولا شبکه های 
اجتماعی بک آپ )پشتیبان( اطلاعات 
خود را به شرکت های چند ملیتی یا 

سرویس دهنده ها می دهند.
وی گفت:  همچنان که کشمکشی 
بین اروپا و آمریکا بر سر این اطلاعات 
وجــود دارد و اروپایی هــا از اینکــه 
اطلاعات در اختیار آمریکا باشد، گلایه 
دارند و پیشــنهاد می کنند، اطلاعات 
در اختیار ســازمان ملــل قرار گیرد، 
اما آمریکا این اطلاعات را بخشــی از 
ثروت ملی در اختیار و متعلق به خود 

می دانند.
وی ادامــه داد: بخشــی از ایــن 

اطلاعــات متعلــق به ما اســت و از 
این اطلاعات اســتفاده های مختلفی 

می توان داشت.
جلالی گفت: تحلیل دیتا نخستین 
اســتفاده از این اطلاعات است که در 
سناریوهای مختلف جنگ نرم از این 

داده ها استفاده می شود.
جلالــی گفت: در این شــبکه ها 
می توان مخاطبان را شناخت یا برای 
مثال تشــخیص داد کــه خبرنگاران 
چه کسانی هستند،  چه گزارش هایی 
می دهند و اغلب چه طیف فکری دارند.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل 
کشــور تصریــح کــرد: همچنیــن 
نرم افزارهایی تولید شــدند که از این 

دیتاها استفاده می کنند.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل 
کشور تاکید کرد: اگر اطلاعات شبکه ها 
طبقه بندی شده باشند، اهمیت زیادی 

پیدا می کنند.
وی در پاســخ به ســؤال دیگری 
درباره اینکه آیا عضویت مدیران دولتی 
در شبکه های اجتماعی از نظر پدافند 

غیرعامل دارای حساسیت است، گفت: 
نگاه مان به شبکه های اجتماعی نگاهی 
تهدید نیست، این شبکه ها می توانند 
فرصت  یا تولید کننده ابزار باشــند و 
اگر مصادیق مجرمانه ای وجود داشته 
باشد، به مصادیق رسیدگی خواهد شد.

شبکه ملی اطلاعات 
برون سپاری نشده است

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
هم در حاشــیه همایش نقش پدافند 
غیرعامل در حوزه ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، گفت: اجرای شــبکه ملی 
اطلاعات به یک فرد ایرانی- آمریکایی 
در یک شرکت آمریکایی واگذار نشده 
و حتی قــراردادی نیــز در این باره 

وجود ندارد.
محمــود واعظــی دربــاره خبر 
برون ســپاری شبکه ملی اطلاعات به 
یک شــرکت ایرانی آمریکایی اظهار 
داشت: با اپراتور آمریکایی یا نماینده ای 
از این اپراتور هیچ قراردادی نداریم و 

این موضوع نادرست است.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
افــزود: اما شــبکه ملــی اطلاعات 
یک پروژه بزرگ اســت کــه از همه 
متخصصان بــه ویژه ایرانیان خارج از 

کشور دعوت به همکاری شده است.
وی گفت: در این راســتا طی 2 
سال و نیم گذشته از کمک 15 نفر از 
متخصصان خارج کشور استفاده کردیم 
و در تابســتان گذشــته نیز جلسات 

متعددی با آنها داشته ایم.
واعظــی تأکید کرد: بــرای تمام 
ایرانی هــای خارج از کشــور زمینه 
فعالیت در شبکه ملی اطلاعات فراهم 
اســت و همچنیــن از شــرکت های 
خصوصی بــرای مشــارکت در این 

پروژه دعوت می کنیم زیرا پیشــرفت 
تکنولوژی سبب شده که سواد فناوری 
در مشورت و تفکر جمعی بیشتر شود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
یادآور شد: درباره شبکه ملی اطلاعات 
شــورای تصمیم گیری وجود دارد که 
بنده و معاونانم در این شــورا حضور 

داریم.
گفتنی اســت وزیر ارتباطات در 
حالــی خبر فــوق را تکذیب می کند 
که برخی از اخبار غیررســمی حاکی 
از آن اســت که طــرح مهم و حیاتی 
»شبکه ملی اطلاعات« پس از تعویق 
و کارشکنی های مکرر، بناست به یک 
آمریکایی- ایرانی برون سپاری شود! 
این فرد قائم مقام پیشــین شــرکت 
AT&T  مدتی است که به گفته برخی 
منابــع، در ایــران اســت. او از طرف 
دولت پیمانــکار مطالعه و طرح ریزی 
مجدد کل زیرساخت اینترنت کشور 

شده است.
 اهمیــت این ماجــرا در خروج 
مهم ترین طرح ملی کشــور از حوزه 
با  دانشــمندان وطنی  تصمیم سازی 
واگــذاری بــه فردی اســت که علی 
رغم تخصص مرتبط، به علل مختلف 
اقتصادی، امنیتی و سیاســی مناسب 
بــرای چنین پروژه »ملــی« ارزیابی 

نمی شود.
 تضــاد منافع مدیــر مهم ترین 
پــروژه ملی ایران در حــوزه فناوری 
اطلاعات زمانی مشخص می شود که 
بدانیــم »ای تی اندتــی«، بزرگ ترین 
شــرکت مخابــرات تلفــن ثابــت، 
ســرویس دهنده اینترنــت پهن باند، 
اشــتراک تلویزیون هــای اینترنتی و 
دومین اپراتور تلفن همراه  آمریکا است!

رئیس سازمان پدافند غیرعامل هشدار داد

سوءاستفاده از اطلاعات کاربران شبکه های اجتماعی

رئیس کل بیمه مرکزی تاکید  کرد شرکت های بیمه نباید فقط به دنبال 
خالی کردن جیب مردم باشند.

محمد ابراهیم امین در جمع کارکنان اداره کل قبولی از خارج و کارت ســبز به 
انتقاد از رفتار برخی شرکت های بیمه پرداخت و گفت: برای اینکه مردم ایران از این 
موهبت که اسم آن بیمه است برخوردار  باشند؛ آیا فقط باید بیمه نامه بخرند و جیب 
آنهــا را خالی کنیم؟ خیر! باید به آنها اطمینان خاطر دهیم که ما به بیمه نامه ای که 
به شما می فروشیم، به مفاد آن پایبندیم، اگر برای شما مشکلی پیش آمد، به سرعت 
رســیدگی و خسارت را پرداخت می کنیم. آیا وضعیت فعلی صنعت بیمه این است؟ 
خودمــان را درگیر قبولی از خارج و داخل کنیم اما وقتی مردم ناراضی اند، ارزشــی 
ندارد. آنقدر از راننده های ایرانی که در کشورهای دیگر دچار مشکل شده اند و کسی 
به آنها رسیدگی نکرده شکایات هست که اینها را باید ببینیم و برای اینها باید پروتکل، 

تفاهم نامه و توافق نامه بنویسیم.
رئیس کل بیمه مرکزی افزود: کار ما باید این باشــد که راننده ایرانی که از مرز 
خارج می شود اطمینان صددرصد داشته باشد که هر حادثه ای که برایش پیش بیاید 
تحت پوشش است؛ در سطوح بالاتر؛ گردشگر ایرانی، تبعه ایرانی، خیالش راحت باشد 
که در هر کجای دنیا دچار حوادث رانندگی شد پشتوانه ای دارد. این هدف است. بقیه 
حرف است. هزار تا از این پروتکل ها بنویسید اما اگر راننده ایرانی بی پناه باشد، تبعه 
ایرانی در سرزمین های دیگر بی پناه باشد؛ راننده ترک و بلغار هم در کشور ما بی پناه 
باشــد اینها هیچکدام ارزش ندارد! اصل بحث اینهاســت و همه نگاه ما باید به سمت 

این باشد که چگونه به آنها کمک کنیم.
وی افزود: بحث قبولی از خارج هم بحث کارشناسی است. زمانی در این مملکت 
به کرار دیده ایم که عده ای روابطی را با کشــورهای خارجی داشــتند و گوشــه ای از 
ریسک بدشان را که نمی توانستند جای دیگرPlace کنند با واسطه گری در بازار ایران 
Place می کردند؛ ضریب خســارت هم بســیار زیاد بود. کارخانه رنگ در ابوظبی 10 
درصد ریسک را می پذیرفتند و بعد از یک ماه 6 میلیون دلار خسارت سریع با ایمیل 
می دادند و پرداخت می کردند و کسی هم نبود که بپرسد اصل قضیه چه بوده است؟ 
گزارش ارزیابی این کارخانه رنگ کجاست؟ چرا پذیرفته اید؟ حق بیمه اش چقدر بوده 
است؟ هیچ حساب و کتابی در کار نبود و همه در لفافه و پنهانی انجام می شد. اینها 
باید برچیده و جمع شوند؛ اینکه در بحث قبولی از خارج، بیمه مرکزی و شرکت های 
بیمه ای براساس روابط و دلال بازی بخواهند برای کسان دیگری منافع و رانت درست 

کنند، باید برچیده شود و جایش را به کارشناسی بدهد.
امین همچنین به فواید تحریم ایران اشــاره کرد و گفت: تحریم ها این فرصت را 
برای کشور فراهم کرد که همه این بیمه گذاران که بازار خارج روی آنها بسته شده بود، 
ناچار شدند پوشش های خود را از داخل تامین کنند، وقتی این اتفاق افتاد بیمه گران 
ایرانی هم ناچار به ارائه خدمات کارشناسی شدند. بنابراین در عرصه عمل، در ارزیابی 
ریسک، در صدور بیمه نامه، در ارزیابی و پرداخت خسارت و نرخ و شرایط ناچار شدند 
کارشناســان بیمه ای شرکت های مختلف ورود کنند، درگیر شوند و تجزیه و تحلیل 
کنند؛ با بیمه گذاران و بیمه گران چانه بزنند تا بالاخره یک انباشــت تجربه و دانش و 
سرمایه به وجود بیاید، این سرمایه کارشناسی و این انباشت دانش کارشناسی به اینجا 
رسید که بالاخره همه بیمه نامه های مورد نیاز کشور توسط شرکت های بیمه داخلی 
صادر شود. به محض این که تحریم ها برداشته شود دوباره همان بیمه گذاران به خارج 
روی می آورنــد، چرا؟ به دلیل اینکه نفتکش و کشــتیرانی خدماتی که p&i لندن به 
آنها می دهد با این خدماتی که p&i کیش می دهد یا اعتباری که بیمه قشم می دهد 
و بیمه نامه هایــی را که صــادر می کنند همه این ها در بازارهای خوب بیمه ای  اعتبار 
آنچنانی ندارند، در نتیجه بهانه  خوبی دارند تا دوباره راه بیفتند به سمت بازار خارج!

رئیس کل بیمه مرکزی:

شرکت های بیمه نباید فقط به دنبال 
خالی کردن جیب مردم باشند

افزایش 47 درصدی واردات از آمریکا!
شرق

این روزنامه درباره میزان تجارت ایران و آمریکا نوشت:  با اینکه هنوز رابطه 
اقتصادی ایران و آمریکا شــکل نگرفته، اما محل دغدغه مسئولان کشور شده 
است. البته آمریکا در رابطه با ایران چندان سابقه درخشانی نداشته که بتوان 
بدون مدیریت آن را به حال خود رها کرد. زمانی که ایران در تحریم به سر می برد 
این کشــور حتی به موازین انسانی و بین المللی توجهی نمی کرد و از صادرات 
محصولات انحصاری خود در زمینه پزشکی سر باز می زد. با توجه به این سابقه، 
چندی پیش مقام معظم رهبــری در نامه ای به رئیس جمهور بر جلوگیری از 
واردات کالاهای مصرفی از آمریکا تأکید کرد که به تبع آن رئیس جمهور برای 

پیگیری موضوع تمامی وزارتخانه ها را مؤظف به انجام این عمل کرد.
به این دلیل محمدرضا نعمت زاده، وزیر صنعت، معدن و تجارت در دیداری 
با حضرت آیت الله صفایی، نماینده ولی فقیه در بوشهر با اشاره به فرمایشات اخیر 
مقــام معظم رهبری و تنفیذ برجام و بیان الزامات برجام مبنی بر عدم  مصرف 
کالاهای خارجی به خصوص کالاهای مصرفی آمریکایی، راهبردهای این وزارتخانه 
را براساس فرمایشات مقام معظم رهبری دانست و گفت: »جلوگیری از واردات 

کالاهای مصرفی آمریکایی را در بخشنامه ای اجرایی می کنیم«.
این در حالی است که اکنون واردات ایران از آمریکا براساس گزارش وزارت 
بازرگانی آمریکا در شــهریور ســال 2015 نسبت به مدت مشابه سال 2014، 
چیزی حول  و حوش 47 درصد رشد داشته و از لحاظ ارزش مالی نیز صادرات 
این کالاها به ایران به رقمی بالغ بر 157 میلیون دلار رسیده است. این در حالی 
اســت که در مدت مشابه سال گذشــته، ارزش دلاری تمام کالاهای واردشده 

آمریکایی به ایران، بیشتر از 106 میلیون دلار نمی شد.
البته گفته ها در زمینه میزان واردات و صادرات ایران و آمریکا آنقدر متضاد 
است که نمی توان به یک نمونه اکتفا کرد. براي نمونه در زمینه واردات و صادرات 
ایران و آمریکا در شهریورماه سال جاری، براساس گزارش گمرک، دو هزار و 297 
تــن کالا به ارزش 14میلیون   و 527 هزار و 657 دلار از ایالات  متحده آمریکا 
وارد کشور شده که 36 درصد از کل واردات در این ماه را شامل می شود. این 
در حالی اســت که در شهریور سال گذشته با وجود واردات دو هزار و 720 تن 
کالا، ارزش واردات از این کشور 10میلیون   و 372 هزار و 504 دلار بوده است. 
البته براساس این گزارش با افزایش بیش از 40 درصدی واردات ایران از آمریکا 

در شهریورماه سال  جاری مواجه بودیم.
براساس گزارش گمرک، حجم واردات از ایالات  متحده آمریکا در شش ماهه 
نخست سال  جاری نیز هشت  هزار و 242 تن به ارزش 65 میلیون   و 244  هزار 
و 998 دلار بوده است. از سوی دیگر واردات از این کشور در مدت مشابه سال 
گذشته 12 هزار و 742 تن بوده است که در عین حال ارزش این واردات برابر 

با 56 میلیون   و 191هزار و 772 دلار است.
ناامیدي مشاور روحاني از بسته اقتصادي دولت

جوان
روزنامه جوان درباره تضاد درونی دولت و معضلات اقتصادی نوشت:  بعد از 
گذشــت بیش از 27 ماه از عمر دولت همچنان مشاور ریاست جمهوري طرح 
خروج از رکود را مسکن قبل از درمان دانست و معلوم نیست دولت یازدهم چه 
زماني قرار است درمان اقتصاد را با توصیفاتي که از دولت قبلي دارند، آغاز کند!

به گزارش »جوان«، مشــاور ارشــد اقتصادي رئیس جمهور در مقاله اي با 
عنوان سیاســت هاي ضد رکود دولت، مســکني ضروري قبل از درمان نوشت: 
شاید تصور زماني زودتر از اواسط سال 1397 براي خروج از این دوران )رکود( 

کمي خوشبینانه باشد و دوره درمان سخت پیش روست.
فارغ از تضاد معنادار نگاه مشاور رئیس جمهوري با اظهارات رئیس جمهوري و 
معاونان و اعضاي کابینه دولت یازدهم با مشاور رئیس جمهوري که برجام را آغاز 
فصلي نو مي دانستند،  این نگاه واقع بینانه در قالب مقاله بیانگر شرایط سختي 
اســت که مردم باید نســبت به آن آگاه باشند و خود را آماده شرایط سخت تر 

کنند،  اگر قرار باشد تا دوره درماني آغاز شود!...
به گزارش »جوان«، البته گفتني است پیش از این دولت بر این باور بود که 
با کاهش تورم و البته امیدهاي بیش از حد از فرجام مي تواند رونق را به بخش 
تولید و در نتیجه افزایش نرخ رشد تا سطح 5 درصد برساند اما کاهش قیمت 
نفت باعث شده تا مشــاور اقتصادي رئیس جمهور با واقع نگري اعتراف به این 
داشته باشد که عملیات اقتصادي دولت بیشتر مسکن است براي بیماري اقتصاد 
ایران و درمان را هم به دوره اي که شرایط براي آن مهیا باشد موکول کرده است.

19 هزار میلیارد تومان کسری دولت در سه ماه! 
اعتماد

اعتماد کسری بودجه دولت را دستمایه گزارش خود قرار داد و نوشت: نحوه 
تنظیم بودجه 95 یکي از دغدغه هاي اصلي این روزهاي محافل مختلف کارشناسي 
است. این دغدغه از مشکلاتي که براي بودجه سال جاري ایجاد شده، سرچشمه 
مي گیرد، چرا که از آمارهاي استخراج شده عملکرد سه ماهه امسال، کسري قابل 
توجهي به چشم مي خورد. افت قیمت نفت همزمان با کاهش درآمدهاي مالیاتي 
به ویژه در بخش مالیات بر واردات دولت را با 19 هزار و 29 میلیارد تومان کسري 
مواجه کرد. مبلغي که حتي از میزان کسري پیش بیني شده براي کل سال یعني 
16 هزار میلیارد تومان اولیه هم بیشتر است. در اوضاعي که افت درآمدها دولت 
را دچار چالش کرده است؛ تدوین سند مالي سال آینده هم در دستور کار است. 
سندي که از یک سو از محل کاهش قیمت نفت تهدید مي شود و از سوي دیگر 
با شــرایط پس از تحریم و رشد درآمدها در بخش صادرات غیرنفتي و مالیات 
ممکن است مواجه شود. به همین دلیل صاحبنظران معتقدند سند مالي سال 
95 باید با لحاظ شرایط جدید تنظیم شود. نگاهي به عملکرد سه ماهه درآمد و 
هزینه ها نشان مي دهد در این مدت 41 درصد درآمد دولت محقق نشده است. 
عملکرد بودجه عمومي دولت در ســه ماه نخست سال 1394 حکایت از تحقق 
نیافتن بخشــي از درآمد مالیاتي و کاهش سهم درآمدهاي نفتي از تامین مالي 

دولت نسبت به مدت مشابه سال پیشین دارد.
نگرانی صنعتگران از پسابرجام

تعادل
این روزنامه حامی دولت نوشته است:  در شرایطي که »رکود« به طور فزاینده 
در لایه هاي اقتصاد کشور در حال پیشروي است، اوضاع تولید و صنعت پس از 
»برجام« در کانون توجه فعالان بخش خصوصي قرار گرفته اســت. صنعتگران 
امیدوارند که با اجراي نهایي این توافق، صنعت از رکود سنگین خارج شود اما 
براساس ارقام و آمار به دست آمده از بازار، این بلا همچنان بخش عمده تولید 

کشور را گرفتار کرده است.
در این شرایط افزون بر »رکود« ورود به مرحله اجراي برجام نیز به عامل 
نگران کننده دیگري براي تولیدکنندگان تبدیل شــده است. اما اینکه چگونه 
»فرصتي« که همگان چشم امید به آثار مثبت آن در اقتصاد دارند »مي سوزد« و 
تبدیل به تهدید مي شود جاي تامل دارد.  آن طور که در روزهاي اخیر صنعتگران 
در گفت وگوهاي متعدد با »تعادل« مطرح کرده اند، »نگراني از جاري شدن سیل 
واردات« از دیگر کشورها تبدیل به دغدغه اصلي »تولید پسابرجام« شده است.

اگرچه پیش از تصویب نهایي این توافقنامه، شخص رئیس جمهور نسبت به 
پرهیز سیاست هاي اقتصادي کشور از تمرکز بر واردات کالاها و ورود کشور به 
بازي »برد– برد« اقتصادي با کشورهاي طرف معامله ایران تاکید کرد، ارزیابي 
صنعتگران از آمد و شــد هیات هاي اقتصادي به ایران حاکي اســت، بیش از 
اینکه ایران به دنبال جذب ســرمایه طرف خارجي ، ورود به بازارهاي جهاني و 
هدف گذاري براي توسعه صادرات غیرنفتي باشد، خارجي ها در پي سهم خواهي 
هرچه بیشتر از بازارهاي ایران و صدور کالاهاي آماده خود به کشورمان هستند.
در این راستا نگراني تولیدکنندگان و فعالان بخش خصوصي تا آنجا افزایش 
یافته که آنها خواســتار تشــکیل یک »کمیته نظارت« بــا حضور نمایندگان 
دستگاه هاي اجرایي و قواي سه گانه کشور شده اند تا در مذاکرات و نشست هاي 
هیات هاي تجاري کشــور و جلســات امضاي توافقنامه ها حاضر و ناظر باشد و 
تهدیدهاي سهم خواهي نابرابر خارجي ها از بازار و اقتصاد ایران را خنثي کند.  
از ســوي دیگر حتي نظام بانکي کشور نیز در روزهاي اخیر در این زمینه ابراز 
نگراني کرده و آن طور که برخي مدیران عامل بانک ها گفته اند؛ »نگران کننده ترین 
موضوع در رابطه با برداشته شدن تحریم ها و ورود منابع بیشتر به داخل کشور، 

استفاده از منابع احیا شده براي واردات کالاهاي مصرفي است.«
این نگراني از آنجاســت که با رفــع تحریم ها، منابع ارزي بانک ها تحریک 
شــده و در کوتاه مدت در اختیار آنها قرار مي گیرد؛ افزایش منابع ریالي نیز در 
مرحله بعد قرار دارد و عملا در دو مرحله شاهد افزایش منابع نظام بانکي پس 
از برجام خواهیم بود؛ با وجود این، کارشناســان هشدار مي دهند که شاید در 
فرصتي که در شــرف ایجاد است، منابع به سمت واردات کالاهاي مصرفي که 
در داخــل امکان تولیــد آنها وجود دارد، حرکت کند.  حال اینکه دولت تا چه 
اندازه به این نگراني بخش صنعت کشور پاسخ درخور دهد و در جهت رفع آن 
برآید، خود جاي سوال دارد؛ آن هم در شرایطي که رکود هر روز بیش از قبل 

در تار و پود صنعت و تولید مي پیچد.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی ایران در 
دیدار با هیئت تجارت انگلیسی 
به دلخوری ایــران از برخورد 
انگلیسی در  سختگیرانه طرف 
دوران تحریم اشاره کرد و گفت 
که این مسئله به راحتی از ذهن 
ایرانی پاک  مردم و دولتمردان 

نخواهد شد. 
پــس از اعلام توافــق ایران و 
1+5، هیئــت تجاری انگلیس برای 
دومیــن بار به ایران ســفر کرد که 
این بار 12 شرکت بزرگ انگلیسی 
در حوزه های انرژی، زیرساخت ها و 
نفت و گاز به همراه فرانسیس مود، 
وزیر مشاور در امور تجارت انگلیس 
به ایران آمدند تا قبل از برداشــته 
شــدن قطعی تحریم ها بازار ایران 
را برای ســرمایه گذاری دراز مدت 

امکان سنجی کنند.
محســن جلال پور، رئیس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران در دیداری که با وزیر مشاور 
در امور تجارت انگلیس داشــت، به 
دلخوری از برخوردهای سخت گیرانه 

طرف انگلیســی در دوران تحریم 
اشــاره کرد و گفت: این مسئله به 
راحتــی از ذهن مردم و دولتمردان 

ایرانی پاک نخواهد شد.
نکتــه ای که به مــذاق طرف 
انگلیســی چندان خــوش نیامد و 

چهره هایشان درهم کشیده شد.
در ادامه، جلال پور 3 پیشنهاد 
به طرف انگلیســی خود ارائه کرد: 
نخست، ترمیم آیین نامه های تجاری 
انگلیس، بــه ویژه درمورد کالاهای 
بانک های  دوم، حضــور  دوگانــه؛ 
سرمایه گذاری انگلیسی برای فراهم 
آوردن زمینه سرمایه گذاری در ایران 
و سوم، حضور هیئت های تخصصی 
در حوزه های دانش بنیان، نفت و گاز 

و آب و پساب.
فرانســیس مود نیز مدعی شد 
که شرکت های انگلیس در ایران به 
دنبال بازار مصرفی نیستند و همه 
مشــتاقند بدانند در چه زمینه ای 
امکان سرمایه گذاری در ایران وجود 

دارد. 
رئیس اتاق بازرگانی همچنین به 
حالت مزاح عنوان کرد که شرکتش 

از ســال 1990 تا 1997 صادرات 
خوبی در حوزه پســته به انگلیس 
داشت که این کشور با اعمال تحریم، 

از خریدن پسته ایرانی سرباز زد.
بــه گزارش فارس، مســئولان 
باتوجه  اقتصاد کشور  دست اندرکار 
به سابقه هیئت میهمان در سال های 
قبــل، باید مراقب نفــوذ اقتصادی 
برخی شــرکت ها و کشورها باشند 
و بازار مصرفی 78 میلیونی ایران را 
به راحتی در اختیار برخی کشورها 
به بهانه گســترش ارتباط تجاری 

قرار ندهند.
در این دیدار که بدون حاشــیه 
نمانــد، وقتــی نایب رئیــس اتاق 
بازرگانی یک پایش را حین مذاکرات 
روی پای دیگــرش انداخت، یکی 
از همراهان وزیــر تجارت انگلیس 
بلافاصله به او متذکر شد که او هم 

به این حالت بنشیند.
همچنیــن وقتــی خبرنگاران 
پس از پایان جلســه قصد گرفتن 
مصاحبه اختصاصی با وزیر تجارت 
انگلستان را داشتند، مشاور همراه 
وی به سرعت به جلسه خاتمه داد 

و ضیافت شام انگلیسی ها نیز با سایر 
پذیرایی ها در اتاق ایران متفاوت بود 
و به نوعی غذای با ذائقه انگلیسی ها 
همــراه با صبر و حوصله و تعارفات 

مرسوم و با آرامش همراه بود.
که  مود  فرانســیس  همچنین 
وزارت  معاونت  مسئولیت  همزمان 
امور خارجه انگلیس را هم برعهده 
دارد، در ادامــه دیدارهای خود به 
معاون  زمانی نیا،  امیرحسین  دیدار 
امــور بین الملــل و بازرگانی وزیر 
نفــت و از چهره های موســوم به 

اصلاح طلب آمد.
به گزارش ایســنا، زمانی نیا با 
اعــلام معرفــی قراردادهای جدید 
نفتــی در لنــدن در فوریه 2016، 
تصریــح کــرد: قراردادهای جدید 
نفتی شرایط حضور سرمایه گذاران 
خارجــی را در صنعــت نفت ایران 

تسهیل خواهد کرد.
معــاون وزیر خارجــه انگلیس 
نیــز در این دیدار با اشــاره به این 
انگلیسی حاضر در  که شرکت های 
این گفت وگو از شــرکت های بزرگ 
در عرصــه بین المللی هســتند که 

در بخش انــرژی، نفت، گاز، حمل 
و نقــل و خدمات فنی مهندســی 
فعال هســتند، گفت: این شرکت ها 
برای ســرمایه گذاری طولانی مدت 
در ایــران برنامه دارند از این رو این 
اطمینان باید حاصل شــود که ساز 
و کارهــای مطمئنی برای تضمین 

سرمایه گذاری هایشان وجود دارد.
تضمین خواهی طرف انگلیسی از 
ایران در شرایطی است که شرکت 
نفتی انگلســتان )شــل( در دوران 
تشــدید تحریم ها با بدعهدی، کار 
خــود را رها کرده و بــا نیمه کاره 
گذاشتن مأموریت خود به کشورشان 
باز گشتند. لذا اگر کسی قرار باشد 
تضمینی به طرف مقابل بدهد، این 
انگلیسی ها هستند نه طرف ایرانی.

درآمد بیش از 6 میلیون کارگر انگلیسی 
کمتر از حداقل دستمزد

ف  طــر هــی  ا تضمین خو
ســرمایه گذاری  برای  انگلیسی ها 
در شــرایطی است که آمار و ارقام 
وضعیت اقتصادی کشــور انگلیس 
نارسایی های  وجود  نشــان دهنده 
بسیاری در اقتصاد آن کشور است. 

چنانچه در گزارش بی بی سی آمده 
اســت، تقریباً 6 میلیــون کارگر 
انگلیسی درآمدی کمتر از حداقل 
دســتمزد در این کشور کسب و با 
هزینه های بالا، زندگی ســختی را 

سپری می کنند.
نتایــج تحقیقات یک موسســه 
خدمات حرفه ای به نام »کی پی ام جی« 
حاکی از آن است که تعداد کارگران 
انگلیسی که کمتر از دستمزد حداقلی 
دریافتی دارند در طول 3 سال گذشته 

افزایش یافته است.
اما »آنجلا ایگل« وزیر بازرگانی 
حزب اپوزیسیون، حزب کارگر، گفته 
است شرایط برای بیشتر خانواده ها 
بدتر خواهد شــد و بهتر نمی شود. 
وی ادامه داد آمار کسب درآمد در 

انگلیس رو به سراشیبی می رود.
لذا طرف ایرانی، در مقابل هیئت 
انگلیسی، علاوه بر اینکه باید مراقب 
باشد،  انگلیســی ها  حیله گری های 
بایــد به این نکتــه نیز توجه کنند 
که وضعیت اقتصادی انگلستان در 
شرایطی اســت که آنها نیز به این 

سرمایه گذاری ها نیاز دارند.

رئیس اتاق بازرگانی خطاب به هیئت انگلیسی:

برخوردهای انگلیس با مردم ایران به راحتی فراموش نمی شود

بسته خروج از رکود 
ضعیف و انتخاباتی است


